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ALGEMEEN FINANCIELE TOESTAND 

Wat betreft de financiën is het goed dat elke West-Vlaming ten volle beseft dat deze deputatie de 
absolute belastingkampioen van alle provincies is. Nergens in Vlaanderen betalen inwoners meer aan 
hun provinciebestuur dan in West-Vlaanderen. Het verschil is zelfs groot: 20 % hogere belastingdruk 
dan het gemiddelde bij andere provincies. 

Eén gevolg is dat de ambities binnen de meerjarenplanning tot op vandaag geen enkele hinder van de 
huidige economische toestand ondervinden. Waar nodig worden meer middelen voorzien, 
bijvoorbeeld voor aankoop van gas en elektriciteit. En het bestuur moet zijn ambities niet bijstellen. 
Integendeel ook de bedragen voor investeren in materiaal en gebouwen worden verhoogd waar nodig. 
Het contrast met de steden en gemeenten en met vele West-Vlamingen thuis is groot. 

Deze luxe lijdt tot nefaste gevolgen in de vorm van een zekere budgettaire nonchalance bij deze 
deputatie. In het begin van deze legislatuur brachten we met N-VA aan het licht dat er ongeveer 1 
miljoen euro aan subsidies verloren was gegaan, door nonchalance. En ook in deze zitting van de 
provincieraad werd een dossier, dat nochtans door de deputatie was goedgekeurd, na kritische vragen 
van ons teruggetrokken. Er bleek dat een verdubbeling van de beoogde subsidie mogelijk was, door 
administratief een andere weg te volgen.  

Nefaste gevolgen, we kunnen nog wel even doorgaan: Sinds de vorige legislatuur ondergingen de 
provincies een hervorming. De beleidsdomeinen waarmee de provincie mag bezig zijn werden beperkt 
tot grondgebonden bevoegdheden. De persoonsgebonden bevoegdheden behoren niet meer tot de 
taken van de provincie. Dat is een soort staatshervorming. En zoals dat gaat met staatshervormingen 
zijn de bevoegdheden niet altijd even helder en rechtlijnig afgebakend.  

Een ander voorbeeld van nefast gevolg van budgettaire luxe is hoe de deputatie omgaat met de rafels 
van persoonsgebonden bevoegdheden hangen die nog in de provinciale bevoegdheden zijn blijven 
hangen. Onderwijs en woonbeleid zijn voorbeelden daarvan. Deze deputatie heeft er een handje van 
weg om net hierin belangrijke bedragen te investeren en nieuwe initiatieven te nemen. Dit is een 
voorbeeld van inefficiëntie, net omdat je op deze beleidsdomeinen geen raakvlakken en expertise 
meer in huis hebt. Je moet te veel middelen inzetten om heel weinig te bereiken.  

OVERZICHT BEVOEGDHEDEN 

Dit gezegd zijnde neem ik u mee doorheen het budget en staan we stil bij een aantal bevoegdheden. 
We delen ze op in drie groepen.  

We starten met een aantal zaken waar wij het echt over een andere boeg willen gooien. Hier worden 
echt fundamenteel de verkeerde keuzes gemaakt: 

Dit bestuur besteedt een veelvoud aan communicatie in vergelijking met andere provincies. Het 
neemt legislatuur na legislatuur nieuwe en bijkomende initiatieven. Wie heeft thuis het magazine 
Preus van het provinciebestuur eigenlijk op de salontafel liggen? Welk bestuursniveau permitteert zich 
een volledig uitgeruste eigen drukkerij? Welke andere provincie organiseert een eigen 
toekomstfestival? Het is vandaag nog onzeker of het tweejaarlijks toekomstfestival in 2023 zal 



 

doorgaan. Dat is niet om budgettaire redenen maar gewoon omdat de timing in het honderd loopt en 
projecten niet op tijd gerealiseerd worden.  

Een bijzonder thema is het PTI, de provinciale technische middelbare school in Kortrijk. De provincie 
heeft maar 1 middelbare school. Dat is dus per definitie geen provinciaal onderwijs. De provincie 
levert alleen een bijdrage in het Kortrijks middelbaar onderwijs. Dat net hierin, zo massaal wordt 
geïnvesteerd, onder de bevoegdheid van de gedeputeerde die ook in Kortrijk in de gemeenteraad 
zetelt, is toch bijzonder. Het antwoord van de Kortrijkse gedeputeerde is dat hij kiest om één topschool 
te organiseren in Kortrijk en niet om de middelen te verspreiden over “ de middelmatigheid “ zoals hij 
de rest van het technisch onderwijs omschrijft. Wij zijn zo vrij om het daar totaal niet mee eens te zijn 
en ons ook van deze uitspraak te distantiëren.  

Als we het over het woonbeleid hebben, wordt het eigenlijk pijnlijk. Het is een beleidsdomein dat zich 
in de rafels van de afbakening van bevoegdheden bevindt. Het is een uitdaging om in dat druk bezette 
veld in de marge van het sociaal woonbeleid nog een uniek plekje te veroveren. Net daarom is de 
return van de inspanningen problematisch. En net hiervoor de middelen toch wel heel ruim bemeten 
is onbegrijpelijk. Dit geeft niets met goed bestuur te maken maar met een verbetenheid om geen 
millimeter bevoegdheden oningevuld te laten, tegen het gezond verstand in.  

Er zijn ook bevoegdheden of projecten waar we ons wel een stuk in kunnen vinden. Hoewel we hier 
toch ook wel andere accenten zouden leggen. Ik geef er graag een aantal mee: 

Als we het over landbouw hebben, denken we hier in eerste instantie aan Inagro. Geen probleem met 
wetenschappelijk onderzoek en de ontwikkeling van nieuwe technieken. Zolang uiteraard je daarin 
niet alle oplossingen gaat zoeken. De uitdagingen voor de landbouw zijn dan ook groot. Wie de laatste 
dagen in deze raad luisterde, stelde vast dat het hier meer en meer gaat om wat heet “het 
agrobusinesscomplex“. Wat ons betreft moet het echter over de landbouwer zelf gaan. Het 
provinciale beleid moet in functie staan van de landbouwer, het mag niet gedicteerd worden vanuit 
Leuven.  

Ruimtelijke planning stond centraal in de beleidsverklaring van de eerste gedeputeerde. De opmaak 
van het beleidsplan ruimte West-Vlaanderen, eindelijk, drie jaar later dan de andere provincies, is een 
goede zaak. Ook voor het opstellen van ruimtelijke uitvoeringsplannen zijn de uitdagingen groot. Het 
heeft hier echter geen zin om te doen alsof West-Vlaanderen een republiek is met eigen methodes. 
Een open en correcte communicatie met Vlaanderen is onontbeerlijk om tot resultaten te komen.  

We vernemen in de regiocommissie Noord-West-Vlaanderen dat het project rond het Zwin 
Landschapspark op de rails staat. Het blijft uiteraard afwachten of dit project zal weerhouden worden 
en de concurrentie met projecten elders in Vlaanderen kan doorstaan. Maar wij hebben er vertrouwen 
in. Helemaal anders is de situatie in de Westhoek. Daar werd het landschapspark van onderuit 
afgeschoten. Deze gemiste kans heet bij ons “ het verdriet van West-Vlaanderen “.  

Het is moeilijk om de vinger te leggen op het hier gevoerde klimaatbeleid. De provincie is vooral, 
jammer genoeg niet exclusief, bezig met grondgebonden bevoegdheden. Heel veel kan hier dus in 
verband met klimaatbeleid worden gebracht. In dit beleidsdomein lijkt de provincie wat te aarzelen, 
een scherper profiel zou hier goed zijn.  



 

En om af te sluiten zijn er ook bevoegdheden waarvan wij vinden dat ze op een sterke manier worden 
ingevuld. Ik wil er hier zeker ook een aantal van vermelden.  

We krijgen steeds meer de indruk dat de provincie qua personeelsbeleid z’n zaakjes voor elkaar heeft. 
De uitdagingen op dat vlak, ook voor de overheid, zijn groot. De noodgedwongen 
werkomstandigheden in tijden van corona blijken hier een springplank te worden naar het nieuwe 
werken. Tegelijk lijkt de provincie sterk te staan binnen de “war on talent“ , die volop woedt. Dit is een 
cruciale uitdaging voor elke organisatie die de provincie met succes aangaat. 

De diensten die het West-Vlaamse hemelwater beheren, leveren goed werk. Het beheer van 
waterlopen wordt steeds delicater door de grotere schommelingen in het neerslagpatroon. Periodes 
van veel neerslag en dreigende wateroverlast wisselen af met periodes van extreme droogte. De 
uitdagingen om gecontroleerde overstromingsgebieden aan te leggen gaan gepaard met een studie 
om in de Westhoek zo’n 30 hectare waterspaargebied te realiseren  

Aanleg van nieuwe fietspaden in de provincie schakelde deze legislatuur een versnelling hoger. Wij 
vroegen in de vorige legislatuur al meer middelen en personeel voor deze dienst en dit werd door deze 
deputatie uitgevoerd. De lijst van projecten wordt elk budgetjaar langer. De West-Vlaming kan hiervan 
ten volle de vruchten plukken langs heel wat nieuwe trajecten.  

Op de provinciedomeinen wordt gericht en verstandig geïnvesteerd. De toegenomen recreatiedruk 
doordat markant meer mensen de weg vinden naar onze domeinen wordt goed opgevangen door de 
gerichte uitbreiding van deze domeinen door grondverwerving. Dat gaat de laatste jaren aan een 
gestaag tempo van zo’n 30 hectaren per jaar. Voor 2022 zou dat zelfs 45 ha worden.  

De werking van Westtoer weet ons elk jaar te verrassen met nieuwe initiatieven. In goede 
samenwerking met Toerisme Vlaanderen slagen we erin om het toerisme in West-Vlaanderen op de 
kaart te houden.  

Om af te ronden, moet ik mijn boodschap van het begin herhalen. Wij zullen deze meerjarenplanning 
niet goed keuren.  De redenen daarvoor zijn intussen voldoende toegelicht, dacht ik zo.  

Dank u wel.  

Wim Aernoudt 
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